
Protokół Nr XXXVI/2022 
z XXXVI sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 05 grudnia 2022 r. 

XXXVI sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 15:19, a zakończono o godz. 16:00 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
4. Pan Kostrubiec Piotr 
5. Pan Krawczyk Ryszard 
6. Pan Kuryło Jacek Marian 

7. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
8. Pani Polakowska Urszula Mariola 
9. Pani Skiba Bożena Ela 
10. Pani Słota Katarzyna 
11. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
3. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
4. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Piotr Szmidt 
3. Pan Adam Walczak 

- Wójt Gminy Adamów 
- Sekretarz Gminy Adamów 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów, Inspektor ds. 
obronnych i obsługi Rady Gminy. 

Lista obecności osób zaproszonych. 
(Zał. Prot. Nr 2) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów 
niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie pism. 

11. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXXVI sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 11, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Pani Przewodnicząca - poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem, po czym zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać 
głos? 

W powyższej sprawie głosu nie zabrano. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów - poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XXXV sesji VIII kadencji z dnia 
24 listopada 2022 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, 
Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot Nr 3) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXXV sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 24 listopada 2022 roku został przyjęty. 
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Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 4) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek zwrotu kosztów przewozu uczniów 
niepełnosprawnych za 1 kilometr przebiegu pojazdu. 

Pan Adam Walczak - pracownik Urzędu Gminy Adamów zaznaczył, że stawki zawarte 
w projekcie uchwały są niezbędne do wyliczenia zwrotów kosztów dowozu dziecka 
niepełnosprawnego, gdy dowożenie zapewnia rodzic samochodem prywatnym. Pan Walczak 
podkreślił, że w lipcu bieżącego roku Rada Gminy Adamów przyjęła uchwałę, w której 
stawki były wyliczone na podstawie cen stacji paliw z gminy Adamów. W październiku 
nastąpiła natomiast zmiana w prawie oświatowym i obecnie stawki te nie mogą być niższe, 
niż przewiduje ustawa o transporcie drogowym. Wójt Gminy Adamów doprecyzował, 
że oprócz stawek w projekcie nowej uchwały nic się nie zmienia. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały Pan Adam Walczak 
odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, 
Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 6) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Adamów. 
Pan Piotr Szmidt - Sekretarz Gminy Adamów zaznaczył, że projekt uchwały dotyczy działki 
położonej w obrębie Szewnia Górna, oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 379/1 
o powierzchni 1,1947 ha. 
Wójt podkreśli, że na ostatniej sesji wniosek ten był poddany dyskusji, natomiast Przewodnicząca 
Rady Gminy jako radny z okręgu Szewnia Górna potwierdziła brak przeciwwskazań do sprzedaży 
tej nieruchomości. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały Sekretarz Gminy 
Adamów- Piotr Szmidt odczytał projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, 
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Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 8) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 9) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała zgromadzonych o zmianach 
wprowadzonych do wieloletniej prognozy finansowej. Wskazała, że zwiększono dochody 
o dodatek węglowy w kwocie 327 tys. zł oraz o wpływy z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych w wysokości 636,06 zł. 
Wójt Gminy Adamów - Dariusz Szykuła zaznaczył, że właśnie z powodu przekazania 
środków na wypłatę dodatku węglowego przez Wojewodę Lubelskiego zwołano dzisiejszą 
sesję. Przyjęcie uchwały umożliwi wprowadzenie tych środków do budżetu gminy, 
a następnie wypłacenie mieszkańcom świadczenia. Wójt podkreślił, że środki przekazane 
przez Lubelski Urząd Wojewódzki w Lublinie umożliwi wypłatę części świadczeń i jeżeli 
zostaną przekazane na ten cel dalsze fundusze, to będzie zwołana następna sesja. 

Radny Jacek Kuryło zapytał, czy nie ma możliwości wprowadzenia powyższych środków 
w inny sposób niż sesją? 

Wójt odpowiedział, że tylko Rada jest do tego władna. 

Radny Jan Kawałko zapytał, czy mieszkańcy, którzy dostali już dodatek węglowy, mogą 
zakupić węgiel po cenach preferencyjnych, i czy ci mieszkańcy, którym został przyznany 
dodatek węglowy, a nie zostały wypłacone z tego tytułu świadczenie, są uprawnieni 
do takiego zakupu. 

Wójt udzielił dokładnych wyjaśnień dotyczących tzw. ustawy węglowej oraz procedury 
zakupu węgla na zasadach preferencyjnych. 

W związku z brakiem dalszych pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, 
Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 10) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała zgromadzonych, że przedstawione 
zmiany w projekcie poprzedniej uchwały mają bezpośrednie odzwierciedlenie w budżecie 
gminy. 
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W związku z brakiem pytań oraz wniosków co do podejmowanej uchwały radna Urszula 
Polakowska odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, 
Sołtys Dariusz. 
(Zał. Prot. Nr 12) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 13) 

Ad. 10 i 11. Rozpatrzenie pism. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

• Wójt zdementował krążące wśród mieszkańców informacje, o liście zapisów 
na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Poinformował następnie zainteresowanych, 
że na chwilę obecną regulamin, o którym rozmawialiśmy na Komisjach Rady Gminy 
Adamów, został wysłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej. W dalszej części 
wypowiedzi Wójt Dariusz Szykuła stwierdził, że w przypadku uzyskania informacji 
z potwierdzeniem, że regulamin zostanie zatwierdzony, będzie przygotowywane 
zarządzenie i właściwa uchwała. Wójt podkreślił, że chciałby, aby wszyscy, którzy złożą 
wniosek zostali zakwalifikowani, dlatego zaproponował, aby skorzystać z możliwości 
zmniejszenia dofinansowania z proponowanej na Komisjach wielkości 95% do 
90 - 85%. Z powyższych względów Wójt przyznał, że powstał pomysł, aby stworzyć 
listę wstępną w celu rozeznania zapotrzebowania i ustalenia wysokości dotacji. 
Po procesie zebrania potrzebnych informacji na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Gminy zostaną podjęte wiążące decyzje. Wójt podkreślił jednoznacznie, że taki nabór 
zostanie ogłoszony we właściwy miejscowo sposób, aby wszyscy zainteresowani o tym 
wiedzieli, po czym dodał, że żadne działania w tej sprawie nie będą wykonywane 
bez wiedzy mieszkańców. Z uwagi na powyższe Wójt jeszcze raz potwierdził, 
że obecnie żadnej listy nie ma. Wójt podkreślił również, że od 01 stycznia wchodzi 
obowiązkowa kontrola i ewidencja szamb, dlatego zaproponował wszystkim 
zainteresowanym przemyślenie przyłączenia się do programu przydomowych 
oczyszczalni ścieków. 

• Wójt poinformował również zebranych, że rozmawiał z urbanistą, który potwierdził 
możliwość przybycia na spotkanie, gdzie wraz z radnymi, ustalone zostanie kryterium 
wyboru działek możliwych do przekształcenia w planie zagospodarowania 
przestrzennego. Wójt zaznaczył, że na chwilę obecną jest ok. 600 działek 
do przekształcenia. Podkreślił, że jest to bardzo duża liczba, a nie wszystkie mają szanse 
na przekwalifikowanie, dlatego Wójt chciałby skorzystać z porady fachowca i odrzucić 
działki bez perspektywy zmiany ich przekształcenia. Działanie to będzie skutkowało 
tym, że nie złożymy zapytania ofertowego na 600 działek, co znacznie obniży koszty. 
Wójt zaznaczył, że po sesji chciałby jeszcze porozmawiać o tym działaniu i dowiedzieć 
się, którzy z radnych chcą uczestniczyć w tym procesie. Wójt podkreślił, 
że postępowanie to musi być transparentne i jednakowe dla wszystkich. 

• Wójt Dariusz Szykuła poinformował zebranych o wynikach przetargu na wywóz 
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odpadów. Zaznaczył, że wpłynęły dwie oferty. Wójt poinformował, że obie oferty 
przewyższają znacząco zabezpieczone przez gminę środki na to działanie. 
Z powyższych względów po sesji również chciałby porozmawiać z radnymi o dalszym 
postępowaniu w tej sprawie. 

Rada zadecydowała o wszczęciu procedury przygotowania otwarcia kąpieliska przy 
zbiorniku wodnym w Jacni. 

• Radny Jacek Kuryło zapytał Wójta, czy prawdą jest, że od przyszłego roku nie będzie 
konieczne opracowywanie studium w procesie przekształcania? 
Wójt odpowiedział, że na ten temat nic mu nie wiadomo, a studium na razie jest. 
Poinformował jednocześnie radnych, że w dniu dzisiejszym nadeszło pismo 
od Marszałka Województwa Lubelskiego, iż forma papierowa nie będzie potrzebna przy 
wyłączeniu z produkcji leśnej. 

Radny Dariusz Komisarczuk zapytał, czy możliwe jest przekształcanie z gruntów ornych 
na las. 
Wójt odpowiedział, że jest taka możliwość. 

Radny Jacek Kuryło zapytał, kto dokonywał kontroli pieców mieszkańcom gminy, 
jakimi dokumentami takie osoby powinie się posługiwać, czy muszą zawiadamiać 
wcześniej o przeprowadzeniu takiej kontroli? 
Wójt odpowiedział, że osoba taka powinna się posługiwać upoważnieniem Wójta 
do przeprowadzenia kontroli, ale nie jest teraz w stanie powiedzieć, czy wydawał takie 
upoważnienie. Z tego, co pamięta, ostatnio przeprowadzano kontrolę szamb, przy rzece 
Jacynka. 

Radny Jan Kawałko zgłosił załamanie kostki przy odwodnieniu świetlicy wiejskiej 
w miejscowości Rachodoszcze. 

Ad.12. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XXXVI sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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